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RTS - Oko 2.500 postelja iz doba korone na raspolaganju zdravstvenom 
sistemu – šta će biti sa kovid bolnicama 

RTS - Prva "beba iz epruvete" rođena je pre 45 godina – u Srbiji se rode 
stotine dece godišnje zahvaljujući VTO 

NOVA S - Protest radnika specijalne bolnice Gamzigrad: Traže zaostale 
zarade i smenu rukovodstva 

VEČERNJE NOVOSTI - UMESTO SUVENIRA, SA MORA DONOSE SIFILIS! 
LEKARI UPOZORAVAJU: Veliki broj pacijenata sa ovom polnom bolesti 

DNEVNIK - BEOGRADSKI ONKOLOG SPREČIO TRAGEDIJU U BUDVI: 
Izvukao iz vodе i rеanimirao muškarca (36) 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

Oko 2.500 postelja iz doba korone na raspolaganju zdravstvenom sistemu – šta će biti sa kovid 

bolnicama 

Skoro da smo zaboravili na koronu, a brojevi i dalje potvrđuju da je ima. Nedeljno bude oko 200 obolelih, 

ali za većinu taj virus nije više tako opasan. Doktor Mirsad Đerlek, državni sekretar Ministarstva zdravlja, 

kaže za RTS da zdravstveni sistem Srbije sada ima oko 2.500 postelja koje mogu da se koriste, a koje su 

izgrađene u doba korone. Ističe da je u kovid bolnicu u Novom Sadu već ubačeno 46 dijalizatora i oko 60 

kreveta za palijativno zbrinjavanje, dok se za bolnicu u Batajnici čeka rešavanje imovinskopravnih odnosa 

pošto je izgrađena na vojnom zemljištu. 

Doktor Mirsad Đerlek kaže da zdravstveni sistem Srbije sada može da koristi objekte sa oko 2.500 

postelja koji su izgrađeni u doba pandemije koronavirusa. 

"U Novom Sadu se već počelo sa realizacijom projekta, oko 46 dijalizatora je već ubačeno u kovid 

bolnicu na Mišeluku, kao i oko 60 kreveta za palijativno zbrinjavanje", ističe Đerlek. 

Naglašava da je suvišno govoriti o tome koliko je bitno palijativno zbrinjavanje, s obzirom na epidemiju 

malignih bolesti. 

"To je benefit i za pacijente i za rodbinu koja nije edukovana da takvim pacijentima pruži prvu pomoć", 

ističe Đerlek. 

Bolnica u Batajnici izgrađena na zemljištu Ministarstva odbrane 



 
 

Što se tiče kovid bolnice u Batajnici, Đerlek kaže da se čeka rešavanje imovinskopravnih odnosa, pošto je 

bolnica tokom pandemije koronavirusa izgrađena na vojnom zemljištu, odnosno na zemljištu 

Ministarstva odbrane. 

"To će se rešiti, i poslednja zamisao ministarke je da nekih 100 kreveta odvojimo za palijativno 

zbrinjavanje, a 50 za produženo lečenje jer neki pacijenti zahtevaju da i po tri ili četiri meseca budu 

zbrinjavani. Najverovatnije ćemo se, kao u Novom Sadu, odlučiti i za jedan ozbiljan dijalizni centar", 

najavljuje Đerlek. 

Kaže da se već radi idejni projekat i da se pojedine prostorije moraju delimično rekonstruisati. "Nadam 

se da u naredna dva do tri meseca možemo ostvariti ono što smo planirali", ističe Đerlek. 

Napominje da je treća kovid bolnica u Kruševcu pripala Zdravstvenom centru koji će deo svojih 

kapaciteta i odeljenja prebaciti tamo, ali da će i palijativni centar zauzeti jedno od primarnih mesta. 

Doktor Đerlek kaže da su iskustva pacijenata odlična i da neka istraživanja pokazuju da su pacijenti na 

dijalizi najzadovoljniji zdravstvenim uslugama koje pruža zdravstveni sistem Srbije. 

"Problem je samo bio prostor, a sa ovim kovid bolnicama rešavamo problem prostora i nadam se da će 

naši pacijenti koji su na dijalizi biti još zadovoljniji", ističe Đerlek. 

"Nismo skloni da sami donosimo odluke i presuđujemo" 

Ima raznih predloga za namenu kovid bolnica i mnogo potreba, a doktor Đerlek ističe da se rade analize 

zadovoljstva pacijenata i za šta bi oni najviše voleli da se nove prostorije upotrebe, uz mišljenje 

zdravstvenih radnika. 

"Upoređujući te analize, pokazalo se da dobrim planiranjem i dobrim analizama možemo doći do 

najboljih rešenja. Nismo skloni da sami donosimo odluke i presuđujemo šta bi bilo najbolje. Mislim da je 

mnogo bolje saslušati pacijente i zdravstvene radnike nego odlučiti na svoju ruku šta bi bilo 

najpametnije", kaže Đerlek. 

Navodi da je na zahtev klinika i kliničkih centara deo opreme iz kovid bolnica podeljen tamo gde odmah 

može da se upotrebi i bude na usluzi pacijentima. 

"Deo opreme ćemo, naravno, ostaviti za potrebe ne više kovid bolnica nego dijaliznih i palijativnih 

centara, tako da se ispostavlja da je izgradnja tri kovid bolnice sa 2.000 postelja intenzivne i 

poluintenzivne nege bio izvanredan potez u najteže vreme za zdravstveni sistem Srbije u poslednjih 70 

godina", naglašava Đerlek. 

Kaže da lekara i medicinskog osoblja ima dovoljno. 



 
 

 

Prva "beba iz epruvete" rođena je pre 45 godina – u Srbiji se rode stotine dece godišnje zahvaljujući 

VTO 

Pre tačno 45 godina rođena je prva "beba iz epruvete". Posle rođenja, Luizu Braun svetski mediji nazvali 

su superbeba. Do danas, zahvaljujući asistiranoj reprodukciji – vantelesnoj oplodnji, u svetu je rođeno 

više od dvanaest miliona beba. 

Samo devet godina posle rođenja prve "bebe iz epruvete" u svetu, na GAK "Narodni front" rođena je i 

prva "beba iz epruvete" u tadašnjoj Jugoslaviji. 

Profesor Željko Miković rekao je za RTS da se prošle godine rodilo oko 300 dece iz vantelesne oplodnje. 

"Ove godine, nadamo se da će ih biti više. Do sada smo uradili veliki broj, 460 stimulisanih ciklusa. 

Uradićemo do 800, imamo i oko 110 kriotransfera, tako da računamo da će se ove godine roditi preko 

500 beba, s obzirom na uspešnost koju ostvarujemo tim procesima", naveo je profesor Miković. 

Dodao je da tehnologija napreduje i da se mora pratiti radi dobijanja dobrih rezultata. 

"Dve stvari su bitne. Bitan je dobar tim. Imamo mlad, ali i iskusan i tim entuzijasta koji taj posao odlično 

vodi, kako među ginekolozima, tako i među embriolozima. Druga stvar, to je tehnologija, bez toga se ne 

može ići, tako da svake godine nešto novo kupujemo, nabavljamo, osavremenjujemo", istakao je 

profesor Miković i najavio nabavku novih uređaja. 

Naveo je da je do danas potvrđeno 12 trudnoća od uvezenih reproduktivnih ćelija, a da je uspeh oko 50 

odsto. 

Beba koja je ulila nadu milionima porodica 

Embriolog Ana Jeremić kaže da je rođenje prve bebe iz epruvete pre 45 godina ulilo nadu milionima 

porodica širom sveta i istakla je da su i tada embriolozi bili, kao što i danas jesu – veoma važni članovi 

tima. 



 
 

"Mi ovde u ‘Narodnom frontu’ imamo intenzivnu edukaciju mladog kadra, budućih embriologa i stalno 

radimo na tome, jer verujemo da je edukacija kadra glavna karika u svemu tome", istakla je Ana Jeremić. 

Ističe da je, kada dobije potvrdu o trudnoći iz biomedicinski potpomognute oplodnje, osećaj neopisiv. 

"Znam, kada smo počinjali skoro sa ovim procesom, dosta se sredstava ulagalo i velika se nada ulagala 

da krenemo uspešno. Mi smo, hvala bogu i trudu celog tima, krenuli uspešno i bili smo svi jako, jako 

srećni i nastavili smo", poručila je Ana Jeremić. 

 

 

 

Protest radnika specijalne bolnice Gamzigrad: Traže zaostale zarade i smenu rukovodstva 

Radnici Specijalne bolnice „Gamzigrad“ iz Gamzigradske banje protestovali su danas ispred Gradske 

uprave u Zaječaru tražeći zaostale zarade, smenu sadašnjeg rukovodstva i preispitivanje poslovanja 

bolnice u poslednjih pet godina. 

Radnici Specijalne bolnice „Gamzigrad“ iz Gamzigradske banje protestovali su danas ispred Gradske 

uprave u Zaječaru tražeći zaostale zarade, smenu sadašnjeg rukovodstva i preispitivanje poslovanja 

bolnice u poslednjih pet godina. 

 



 
 

Iako više od mesec dana štrajkuju uz minimalan proces rada, niko od nadležnih im se do sada nije 

obratio povodom njihovih zahteva da im se isplate zaostale zarade i ostala dugovanja. 

Potrebno je, kažu i da im neko objasni kako su došli u situaciju da je račun blokiran, a dugovanja prema 

dobavljačima velika. 

Radnici Specijalne bolnice „Gamzigrad“ traže i smenu sadašnjeg rukovodstva i preispitivanje poslovanja 

bolnice u poslednjih pet godina. 

Predstavnici sindikata su zahteve štrajkača danas predali gradonačelniku u Uslužnom centru, a od njega 

očekuju da im svojim uticajem pomogne da nadležne institucije napokon reaguju. 

 

 

 

UMESTO SUVENIRA, SA MORA DONOSE SIFILIS! LEKARI UPOZORAVAJU: Veliki broj pacijenata sa ovom 

polnom bolesti 

Doktor Milan Bjekić, dermatovenerolog Zavoda za kožne i venerične bolesti u Beogradu, za "Novosti" 

kaže da je sifilis najučestalija polna bolest sa kojom se susreće: 

- Infekcija sifilisom je u trendu rasta u poslednjih 10 godina i taj rast je i dalje konstantan. Posle sifilisa, 

najučestalija je hlamidija, dok je na trećem mestu gonoreja. 

Naš sagovornik navodi da se najveći broj pacijenata zarazi tokom letnjih meseci i odmora na raznim 

destinacijama, gde mnogi ne vode računa o zaštiti tokom stupanja u polni odnos. 



 
 

 

- Prvi simptomi sifilisa su pojava ranica na polnom organu koje ne bole i blagi otok limfnih žlezda - 

podseća dr Bjekić. - Ovi znaci bolesti se spontano povlače bez lečenja, i tada infekcija prelazi u drugu 

fazu kada se javlja osip po trupu, rukama i stopalima. Najveći broj pacijenata dolazi na pregled baš u 

drugoj fazi bolesti, jer su im početne ranice izbile unutar usne duplje ili vaginalne i analne regije pa su 

ostale neprimećene. 

Da bi lekar dokazao da je reč o sifilisu, dovoljan je uzorak krvi u kojem se traga za antitelima na ovo 

oboljenje. Ovu analizu moguće je dobiti o trošku redovnog zdravstvenog osiguranja. Kada je o hlamidiji i 

gonoreji reč, uput za testiranje na ove infekcije može se dobiti kod izabranog lekara i takođe se analiza 

finansira o trošku državnog osiguranja. 

- Period kada će se ispoljiti znaci zaraze sifilisom traju od tri nedelje do 90 dana - pojašnjava dr Bjekić. - 

Dakle, svi oni koji nakon dvadesetak dana posle rizičnog kontakta primene neke promene, pre svega na 

svojim genitalijama, trebalo bi da potraže pomoć lekara. 

U Srbiji je tokom 2021. godine zvanično registrovano 238 inficiranih sifilisom, iako su mnogi smatrali "da 

je to bolest koja je otišla u istoriju". 

- U celom svetu je trend rasta infekcije sifilisa, pa je tako i u našoj zemlji - kaže dr Bjekić i ukazuje da 

trenutno nije moguće da se utvrdi odakle nam dolazi najveći broj inficiranih. 

Pretnja i HP virusi 

DOKTOR Bjekić napominje da ne bi trebalo da se zanemari ni infekcija humanim papiloma virusima 

(HPV) čija je najčešća posledica, kako ističe, pojava bradavica u genitalno-analnoj regiji. Međutim, ovi 

virusi mogu dugo godina da ostanu prikriveni u telu i da budu posledica razvoja karcinoma. Srbija je iz 

tog razloga prošle godine uvela besplatnu vakcinaciju dece od 9 do 19 godina HPV vakcinom. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

BEOGRADSKI ONKOLOG SPREČIO TRAGEDIJU U BUDVI: Izvukao iz vodе i rеanimirao muškarca (36) 

Poznati onkolog hirurg Igor Spurnić koji radi na Institutu za onkologiju i radiologiju u Bеogradu, spasao jе 

jučе život jеdnom kupaču (36) na plaži Jaz u Budvi. 

Prava drama odvila sе kada jе muškarcu pozlilo u vodi, uslеd čеga jе počеo da sе davi. 

Doktor Spurnić, spеcijalista onkologijе u Bеogradu, odmah jе rеagovao. 

Izvukao jе čovеka iz vodе i rеanimacijom mu spasao život. 

Srpski doktor, inačе Bjеlopoljac, brzom i mirnom rеakcijom uspеšno jе sprеčio vеliku tragеdiju. 

Muškarac jе upućеn u Hitnu pomoć na dijagnostiku i lеčеnjе. 

 

 

 

 


